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Abstract (en)
The drive and braking device is fixed to the frame of a wheelchair and comprises a motorised drive unit connected to a drive wheel (14) located
between the running wheels of the wheelchair. The drive wheel can be lowered to be in contact with the floor. The drive wheel is mounted on a pivot
arm (17) whose pivot point (D) is at approximately the same distance from the floor (24) as the rotational axis (18) of the drive wheel when it is in the
lowered position. The drive wheel can also be fixed to a vertically operating guide frame.

Abstract (de)
Eine Antriebs- und Bremshilfsvorrichtung (12) für Rollstühle (10), die am Rahmen eines Rollstuhls (10) befestigbar ist und mindestens ein motorisch
angetriebenes und bei Bedarf auf den Boden (24) zwischen den beiden Laufrädern (15) des Rollstuhls (10) absenkbares Antriebsrad (14) aufweist,
wobei das mindestens eine Antriebsrad (14) an einem Schwenkarm (17) angeordnet ist, dessen Drehpunkt (D) in ungefähr dem gleichen Abstand
zum Boden (24) wie die Drehachse (18) des mindestens einen Antriebsrads (14) angeordnet ist, oder an einer Vertikalführung befestigt ist.
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